
Udlændinge- og Integrationsudvalget

Til: Statsministeren

Dato: 15. august 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UUI alm. del

Spørgsmål 1066
Udlændinge- og integrationsministeren har frem til samrådet den 1. juni 2017
flere gange forklaret, at ministeren rettede ind, da ministeren modtog Om-
budsmandens foreløbige redegørelser. Det fremgår bl.a. af førstebehandlin-
gen af B38 den 7. februar 2017, hvor ministeren udtaler følgende ” Det er
selvfølgelig også derfor, at der blev lagt en meget, meget restriktiv linje. Det
har jeg så fået et – hvad hedder sådan noget? – hak i tuden eller klip i øret for
i går [dvs. den 6. februar 2017] af Ombudsmanden, og det må jeg så leve
med. Og i et interview til Politiken den 21. maj 2017 ”Igen: Vi retter ind i det
øjeblik, ombudsmanden sender sin rapport til os”. Det er det samme statsmi-
nisteren udtaler i sine svar under afslutningsdebatten. Under samrådet den 1.
juni 2017 ændrer udlændingeministeren imidlertid forklaring og oplyser ”altså,
for det første så vil jeg bare lige sige, at vi har jo ikke rettet ind efter ombuds-
manden, fordi der er hele tiden blevet administreret lovligt, og det er jo det,
der sådan set det, der er sagens kerne”. Hvornår blev statsministeren bekendt
med, at udlændingeministeren ville ændre forklaring?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Josephine Fock (ALT), Sofie Carsten
Nielsen (RV), Holger K. Nielsen (SF), Johanne Schmidt-Nielsen (EL) og Mat-
tias Tesfaye (S).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Josephine.Fock@ft.dk, So-
fie.Carsten.Nielsen@ft.dk, Holger.Nielsen@ft.dk, Johanne.Schmidt-Niel-
sen@ft.dk, Mattias.Tesfaye@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Martin Henriksen
formand
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